
PROTOKÓŁ 
z XXIII sesji Rady Gminy Biała Podlaska odbytej w dniu 6 listopada 2008 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej 
ul. Prosta 31 

Godzina rozpoczęcia: 930     godzina zakończenia: 1030

Obradom przewodniczył: Dariusz Plażuk - Przewodniczący Rady Gminy.

Protokolant: Krzysztof Kempka - Pracownik Urzędu Gminy. 

Radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik do protokołu. 

Osoby uczestniczące w sesji: 
1. Wiesław Panasiuk - Wójt Gminy.  
2. Maria Klimiuk - Skarbnik Gminy. 
3. Bożenna Pawlina- Maksymiuk – Dyrektor GOK.
4. Roman Metko  – Dyrektor GZK.
5. Maria Żarska – Kierownik GOPS.
6. Grażyna Majewska – Dyrektor SAPO.
7. Waldemar Danieluk – Kierownik Referatu Rolnego, Geodezji i Ochrony Środowiska.
8. Krzysztof Derlukiewicz – Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Przestrzennej.

Proponowany porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie quorum,
b) przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia,
c) przyjęcie porządku obrad.

3. Podjęcie  uchwały  Nr  XXIII/193/2008  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy  Biała 
Podlaska na rok 2008.

4. Zamknięcie posiedzenia.

TREŚĆ PROTOKOŁU 
Ad. 1 



Dariusz  Plażuk –  Przewodniczący Rady Gminy otworzył  XXIII  sesję  Rady Gminy Biała 
Podlaska, przywitał Radnych, Wójta Gminy i gości przybyłych na sesję. 

Ad. 2 
a) Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 13 
Radnych, co stanowi wymagane quorum. 

b) Przewodniczący poinformował, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu 
i złożył wniosek o jego przyjęcie. 

Wobec braku uwag i wniosków poddał go pod głosowanie: 
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw”   0 słownie: zero 
„wstrzymujących się”   0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
c)  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  obrad,  a  następnie  poprosił  o 
zgłaszanie uwag i wniosków.

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie 
proponowanego porządku obrad:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli proponowany porządek obrad.

Ad. 3
Skarbnik  Gminy  –  Maria  Klimiuk  poinformowała  o  planowanych  zmianach  w  budżecie 
gminy, m. in. o decyzji Wojewody dotyczącej wprowadzenia do budżetu gminy środków ze 
zwrotu  podatku  akcyzowego  zawartego  w  cenie  paliwa  dla  rolników,  kwoty  na 
dofinansowanie kosztów kształcenia  przygotowania zawodowego młodocianych,  kwoty na 
dofinansowanie  zakupu  podręczników  „wyprawka  szkolna”,  kwoty  na  dofinansowanie 
świadczeń pomocy materialnej dla uczniów, kwoty na realizację programu rozwoju edukacji 
na obszarach wiejskich oraz kwotę z Urzędu Marszałkowskiego na budowę drogi w Hrudzie. 
Wycofane środki własne z ostatniej inwestycji planuje się przeznaczyć na budowę drogi w 
Wólce Plebańskiej oraz wydatki bieżące, w związku z remontami i utrzymaniem dróg. 

Wójt  Gminy  –  Wiesław  Panasiuk  poinformował,  że  wszystkie  zmiany  proponowane  na 
dzisiejszej  sesji  Rady  Gminy  zostały  zaopiniowane  przez  Komisję  Budżetu,  Finansów  i 
Promocji  Gminy.  Stwierdził,  że  analizowano  zadania  inwestycyjne,  które  zostały 
przeznaczone  do  realizacji.  Pierwsze  półrocze  zakłada  zwykle  planowanie  inwestycji, 



projektowanie, uzgodnienia oraz przetargi, natomiast w drugiej połowie realizację, co wiąże 
się z brakiem czasu oraz niepewnością zrealizowania inwestycji. Dobrym rozwiązaniem w 
przyszłości  będzie  planowanie  zadań  inwestycyjnych  w  określonym roku  oraz  tworzenie 
projektów technicznych zaś w kolejnym realizacja zadań. Ostatnio do realizacji gmina miała 
zadania drogowe. Pierwszym z nich jest budowa drogi w Hrudzie, co zostało wykonane oraz 
nastąpiła refundacja środków w ramach złożonego wniosku. Wolne środki finansowe, które 
pozostały z realizacji inwestycji zostaną przeznaczone na remonty dróg nieutwardzonych oraz 
na  odśnieżanie  dróg.  Kolejnym zadaniem jest  budowa drogi  w Wólce  Plebańskiej,  gdzie 
zabezpieczone w budżecie gminy środki nie wystarczyły na realizację inwestycji. Komisja 
Budżetu, Finansów i Promocji Gminy po analizie postanowiła zaproponować Radzie Gminy 
przeznaczenie brakującej kwoty na realizację inwestycji w roku bieżącym. Dodał, że jest to 
odcinek drogi ponad 400 metrów. Następną inwestycją jest budowa drogi w Woskrzenicach, 
gdzie  w  tym  tygodniu  zostanie  wylany  asfalt.  Inną  inwestycją  jest  budowa  drogi  w 
Rakowiskach,  długości  około  1  km,  prowadząca  na  duże  osiedle  podmiejskie.  W  celu 
poprawy  bezpieczeństwa  mieszkańców  koniecznością  staje  się  budowa  tej  drogi.  Po 
przeprowadzonym  przetargu  okazało  się,  że  najniższa  oferta  przewyższa  znacznie 
zaplanowane  na  ten  cel  środki.  Podczas  prac  komisji  analizowano  celowość  rozpoczęcia 
budowy drogi w roku bieżącym i stwierdzono, że zadanie to należy skreślić z budżetu gminy, 
planując wykonanie inwestycji w roku przyszłym. Na inwestycję planuje się złożyć wniosek o 
dofinansowanie  realizacji  ze  środków Ministerstwa Spraw Wewnętrznych  i  Administracji, 
gdzie zapowiadane są środki na realizację takich zadań. W związku z powyższym pozostają 
środki  finansowe,  które  miały  być  zaangażowane  na  budowę  drogi  w  roku  bieżącym. 
Poinformował, że rozstrzygnięto kolejne przetargi m. in. na budowę wodociągu w Sławacinku 
Starym. Zadanie wodociągowania dużego obszaru gminy znalazło się na rezerwowej pozycji 
wśród wniosków o dofinansowanie realizacji projektów. Zdecydowano aby zadanie rozpocząć 
ze  środków  własnych.  Po  rozstrzygnięciu  przetargu  pozostały  wolne  środki  finansowe. 
Kolejnym zadaniem jest dokończenie budowy oświetlenia ulicznego w Sławacinku Nowym. 
Dodał,  że  wystąpiono  do  GDDKiA z  wnioskiem o  poprowadzenie  inwestycji  w  ramach 
poprawy bezpieczeństwa,  co  spotkało  się  z  negatywną  opinią.  Poprosił  o  przyjęcie  w/w 
propozycji. 

Radny  Tomasz  Bylina  zapytał  czy  wniosek  na  budowę  drogi,  który  będzie  składany  do 
MSWiA dotyczył będzie także kolejnego etapu budowy drogi w Rakowiskach.

Wójt Gminy oznajmił, że wysokość środków jaką można otrzymać z MSWiA na poprawę 
bezpieczeństwa na drogach wynosi  3.000.000 złotych  na jeden wniosek.  Dodał,  że  50 % 
środków refunduje ministerstwo. W związku z tym, że był opracowany projekt na 1 km, który 
miał  być  realizowany  z  własnych  środków  a  pojawia  się  szansa  uzyskania  środków  z 
zewnątrz to pierwszy odcinek zostanie zgłoszony do programu. 



Radny Tomasz Bylina zapytał czy  jeżeli projekt uzyska akceptację ministerstwa to czy będzie 
kontynuowany dalszy etap budowy tej drogi.

Wójt Gminy oznajmił, że nad tym tematem zastanawiać się można przy uchwalaniu budżetu 
na 2009 rok. 

Wobec braku uwag i wniosków Przewodniczący przedstawił i poddał pod głosowanie projekt 
uchwały Nr XXIII/193/2008 w sprawie zmian budżecie gminy Biała Podlaska na rok 2008:
„za” 13 słownie: trzynaście
„przeciw” 0 słownie: zero 
„wstrzymujących się” 0 słownie: zero
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęli w/w uchwałę. 

Wójt  Gminy poinformował,  że dwa dni  temu odbyło się  spotkanie u Starosty Bialskiego, 
który  zaprosił  na  nie  czterech  Wójtów  Gmin  Terespol,  Janów  Podlaski,  Zalesie,  Biała 
Podlaska w sprawie budowy dróg powiatowych w 2009 roku. Z samej definicji budowa drogi 
powiatowej  należy  do  zadań  starostwa.  Gminy,  na  terenie  których  znajduje  się  droga 
powiatowa mogą jedynie udzielić pomocy finansowej powiatowi na budowę. Stwierdził, że 
powiat złożył wniosek na budowę drogi powiatowej wraz z przebudową mostu w Kijowcu, na 
trasie  Husinka  –  Kijowiec  do  Urzędu  Marszałkowskiego,  który  został  zaakceptowany  i 
przekazany do realizacji. Dodał, że zadanie to kosztuje 17.000.000 złotych, natomiast sam 
udział  środków powiatu  to  ponad 2.570.000 złotych.  Niestety powiat  nie  dysponuje  taką 
kwotą, w związku z czym Starosta zwrócił się z prośbą do Wójtów aby udział własny gminy 
wsparły ze środków z budżetu na 2009 rok. Na terenie gminy będzie budowany odcinek o 
długości 1,400 km, za kwotę 210.000 złotych. Dla porównania gmina Zalesie będzie musiała 
ponieś koszt około 1.000.000 złotych. Dodał, że temat ten rozpatrywany będzie na komisjach 
oraz sesji przed uchwaleniem budżetu gminy na 2009 rok. Oznajmił, że na sesji Rady Powiatu 
została zakwalifikowana do wniosku składanego do MSWiA budowa drogi prowadzącej od 
obwodnicy do Terebeli. Nadmienił, że 50 % kosztów budowy drogi, miałaby pokryć gmina, 
na  kwotę  625.000 złotych.  Jeżeli  gminy nie  przychylą  się  do  prośby Starosty zadania  te 
zostaną skreślone ze względu na brak środków przez powiat. Poinformował także, że wraz z 
Tygodnikiem Podlaskim ogłoszono  konkurs  na  najlepszego  sołtysa  roku  w  gminie  Biała 
Podlaska.  Nagrody  ufundowane  będą  przez  Urząd  Gminy  oraz  Tygodnik  Podlaski.  W 
kolejnych numerach czasopisma publikowane będą sylwetki sołtysów. Kupony konkursowe 
znajdują się w gazecie.

Radny Tomasz Bylina podziękował Radnym, dyrektorom szkół, którzy włączyli się w akcję 
europejskiego tygodnia lasów. 



Ad. 4
Wobec  braku  dalszych  uwag  i  wniosków  oraz  w  związku  z  wyczerpaniem  porządku 
posiedzenia Przewodniczący podziękował wszystkim za udział po czym zamknął XXIII sesję 
Rady Gminy Biała Podlaska V kadencji.

Na tym protokół zakończono. 

...............................................................
(podpis protokolanta) 

Załączniki: 

2. Lista obecności. 
3. Podjęte uchwały. 

Protokół został przyjęty następującą liczbą głosów: 
„za”   .................................... słownie: .......................................... 

„przeciw”   .................................... słownie:.......................................... 
„wstrzymujących się”   .................................... słownie: .......................................... 

............................................................ 

        (podpis Przewodniczącego)


